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MAGYAR A N N A SZENTES LÉGI BÁZISÁRA, A SÁNDORFALVI ISKOLAPÁLYÁZATRA ÉS AZ ÁSZ-JELENTÉSRE A LEGBÜSZKÉBB 

Kevesebből kellene többet segíteni 
Idén egymilliárd forinttal kap kevesebb pénzt működésre a Csongrád megyei 
önkormányzat, de az elnök szerint így is segíteniük kell a településeket -
mert azok még nagyobb bajban vannak. Magyar Anna lapunknak adott i n -
terjújában arról beszélt, hogy szerinte a régiók, kistérségek létrehozása volt 
az igazi pénzkidobás; nem a megyéket kell megszüntetni. Sajnálja, hogy a 
főjegyző elmegy, kapcsolatuk továbbra is jó marad. 

BAKOS ANDRÁS 
- Mióta fideszes vezetésű a megye, ja-
nuár-február táján mindig arról szól-
nak a tájékoztatók, hogy a szocialista 
kormány megint kevesebb pénzt adott 
az önkormányzat működésére. Most 
is ez a „leosztás"? 

- Nem csak ahhoz képest kevés a 
pénz, amennyire szükségünk lenne: a 
tavaly kapotthoz képest is kevesebb 
egymilliárddal. 900 millió forinttal 
kapunk kevesebbet normatívában, és 
mintegy 100 millió forintot az illeték-
törvény változása miatt nem kapunk 
meg, másfél miibárdos hiánnyal ter-
vezzük az idei évet. Ilyen költségvetés 
láttán tényleg szét is tárhatnánk a ke-
zünket, mondván, hogy nem fog men-
ni, de nem ezt tesszük. Én civilként, 
gazdasági szakemberként kerültem 
ide, így fogom föl az elnöki szerepet. 
A hatékony gazdálkodás elveit alkal-
mazom, úgy, hogy a lehető legkeve-
sebb érdek sérüljön. Eddig ez sikerült: 
igazolja az ÁSZ-jelentés, amely szerint 
nem csak jogszerűen, de felelősen is 
gazdálkodtunk a megye pénzeivel. Is-
kolákat, kórházakat működtetünk, 
idősekről, elesettekről gondoskodunk, 
a múzeumi hálózat révén a kultúra ér-
tékeit is őrizzük, ilyen módon Csong-
rád megye egész lakosságáért felelős-
séget vállalunk. Idén, az energia évé-
ben megtérülő beruházásokat indí-
tunk. Így próbálunk takarékoskodni -
és nem úgy, hogy több pénzt veszünk 
el az emberektől. Mi adunk. Büszke 
vagyok arra, hogy a szentesi légi bázis 

ügyét a holtpontról a megyei önkor-
mányzat billentette ki. 

Megyei segítség a f e j l e s z t é s e k h e z 
- A szentesi légi bázis jó példa. Koráb-
ban épp a szentesi polgármester 
mondta azt, hogy ha ilyen kevés a 
megye pénze, csak az intézményeiről 
gondoskodjon, ne vállaljon más fel-
adatot. A közgyűlésben ez a kérés 
nyilván most is el fog hangzani. Mi-
lyen érvekkel készül erre a vitára? 

- A települések olyan nehéz helyzet-
ben vannak, hogy segítenünk kell ne-
kik. Ha a működéshez nem is, de a fej-
lesztéshez hozzá tudunk járulni pályá-
zati alapjainkkal, amelyeket idén is 
meghirdetünk. Játszótérépítést, felújí-
tást segítő programunk nagy siker volt, 
harmadik éve működő pályázat-előké-
szítő alapunk is komoly értékeket hoz 
létre. Sándorfalvának 2 és fél milliót 
adtunk iskolapályázatra, ezt megnyer-
ve egy 600 milliós építkezés kezdőd-
het. Számomra ez az igazi sikerélmény. 
Most új alapot hozunk létre, amellyel 
az ifjúság érdekében induló civil kezde-
ményezéseket segítjük. 

- Szirbik Imre és Lázár János a mi-
nap egyetértett abban, hogy takaré-
koskodni a megyei önkormányza-
tokon lehetne igazán, hiszen feladata-
it a települések is el tudják látni. Mit 
gondol erről? 

- Szerintem nem az alkotmányos 
alapon működő megye a fölösleges, 
hanem a kistérség és a régió: ezek lét-
rehozása volt az igazi pénzkidobás! A 
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lom is kér egy otthont, és látszott a 
közgyűlési vita alatt, hogy a Fi-
desz-frakció nem egységes ez ügyben. 

- Szerintem meg lehet találni a köl-
csönösen előnyös megoldásokat. Mó-
rahalom esetében az együttes pályá-
zás lehetőségét járjuk körül a polgár-
mesterrel, a közös működtetésre is 
van lehetőség. Hasonló irányban foly-
nak a tárgyalások a szentesi középis-
kola ügyében is. 

- Többször is hangsúlyozza civil 
hozzáállását, miközben a megyei ön-
kormányzat erős szereplő, hatalmi 
centrum lett a megye politikai életé-

községi polgármesterek szava nem 
hallatszik messzire, de a megyéé igen: 
másfél év alatt tizenkét felterjesztéssel 
hívtuk föl a kormány figyelmét aktuá-
lis problémákra. Erre a régió nem ké-
pes. Lehet, hogy egy városi polgár-
mesteri székből ez másképp látszik. 
Megjegyzem, mindkét település ön-
kormányzata szeretne kapni a megyé-
től intézményt. 

B i z o n y í t o t t a j o b b o l d a l i v e z e t é s 
- A megyei közgyűlés pedig önt arra 
kötelezte, hogy tárgyaljon az átadás-
ról a két önkormányzattal. Móraha-

ben. Hogyan változott meg az ön éle-
te, mióta ez a civil foglalkozása? 

- A hatalmi centrum szóban én ne-
gatív felhangot érzek. Inkább azt mon-
danám, sok energia, elszántság, eltö-
kéltség árán egy jobboldali vezetés 
bebizonyította, hogy ezen a poszton is 
lehet jól teljesíteni. Nem érzem ma-
gam szólótáncosnak, ez az eredmény 
a közgyűlés, a hivatal, a harminckét 
intézmény és valamennyi dolgozó tel-
jesítménye. Emellett én a családi éle-
temet is intenzíven élem meg, egy-
részt feleség és anya, nagymama, 
másrészt még gyerek is vagyok, hi-
szen édesanyám 95. születésnapját 
nemrég ünnepeltük, ő velünk él, teljes 
szellemi frissességben. Azokat a virá-
gokat, amelyeket napközben kapok, 
mindig hazaviszem édesanyámnak. 
Ez a háttér adott erőt ahhoz, hogy az 
elmúlt hónapokat végigcsináljam. Ha 
a család nem áll mögöttem, össze is 
roppantott volna ez a szerteágazó és 
nemtelen ügy, amely a főjegyző asz-
szony és a köztem lévő konfliktus 
kapcsán alakult ki. Jogi úton el tud-
tam jutni odáig, hogy a saját igazam 
maximálisan beigazolódott, rengete-
get erősödtem lelkileg. 

J ó a kapcsolata a v o l t f ő j e g y z ő v e l 
- A főjegyző asszony fölmondott, el-
megy. Milyen érzésekkel engedi el? 

- Az egy dolog, hogy adott esetben, 
adott helyzeteket ki hogyan kezel, ki 
hogyan él meg egy szakmai konflik-
tust. Nem azonos az alaptermésze-
tünk. ö úgy látta helyesnek, hogy le-
mond. Ez az ő döntése, én erre nem 
szeretnék kitérni, de azt el kell mon-
danom, hogy jó a személyes kapcso-
latunk. Nem tudom, hogy ide tarto-
zik-e; karácsonykor meg is ajándékoz-
tuk egymást. 

Kábel TV Családi csomag havi 

3390 Ft 
T-Home telefon- és 
internet- előfizetés mellett, 
1 éves hűségidővel 

/ 

Ev eleji kábel TV akció! 
Fizess elő kábel TV szolgáltatásunkra és add át magad a széles csatornaválasztékunk kínálta élményeknek - most kedvezményes havidíjért, belépési díj nélkül! 

1 Együtt még kedvezőbb! 

i Alap csomag előfizetése 1 990 Ft/hó, Családi csomag előfizetése 3 390 Ft/hó T-Home internet- és telefon-előfizetés mellett, 1 éves hűségnyilatkozat vállalása esetén! 
Hívd a 1412-t, vagy látogass el valamelyik T-Pontba! 

Együtt. Veled 
T • -Home 

Az ajánlatot a Magyar Telekom Nyrt. biztosítja. Akciós ajánlatunk 2009. január 15-től visszavonásig érvényes, a T-Kábel Magyarország Kft. által lefedett területeken. Csak kábel TV szolgáltatás 
megrendelése esetén, az akciós havidíjak a következők: Alap csomag előfizetése 2 990 HBaó, Családi csomag előfizetése 4 890 Ft/hó 1 éves hűségidő vállalásával. A tájékoztatás nem teljeskörű, 
további részletek és szerződési feltételek: 1412-es ügyfélszolgálati telefonszámon, a wwwlppme.hu honlapon illetve a T-Pont és T-Partner üzletekben. 


